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ŘÍJEN V DUCHU KONFERENCÍ ZPRACOVATELŮ KOVOVÉHO ODPADU

Poslední podzimní měsíc le-
tošního roku se konal pod taktov-
kou konferencí firem zabývajících 
se zpracováním kovového odpadu. 
Úžasné na tomto typu akcí je, že se 
na nich mají možnost cíleně potkat 
všechny zainteresované strany, které 
se zabývají nakládáním s kovovým 
odpadem. Jinými slovy, konferencí 
se účastní jak samotní zpracovatelé, 
tak výrobci zařízení pro manipula-
ci a zpracování kovového šrotu, ale  
i poskytovatelé služeb umožňujících 
podporu a rozvoj těchto firem. Bě-
hem konferencí probíhá celá řada 
zajímavých přednášek na různá té-
mata týkající se recyklace odpadů  
z různých úhlů pohledu a dále potom 
prezentace výrobců strojů pro toto 
odvětví. Podobné akce umožňují a za- 

ručují setkání s našimi zákazníky, ať 
už stávajícími nebo potenciálními,  
a současně dávají příležitost nahléd-
nout pod pokličku konkurence. 

Hned začátkem října se konala 
dvoudenní konference německých 
zpracovatelů odpadu (BDSV) v Dráž-
ďanech, které se tak, jako každý rok 
i letos ŽĎAS aktivně účastnil spo-
lečně s firmou Klann Anlagentech-
nik GmbH, která ŽĎAS zastupuje  
v prodeji mobilních kontejnerových 
nůžek na německém trhu. Hlavní té-
mata Konference se nesla v duchu 
současnosti, probíralo se jedno pal-
čivé téma za druhým, jako například 
požáry baterií v recyklačních závo-
dech, dále potom slabá ekonomika 
a nedostatek kvalifikovaných pra-
covníků. O těchto a dalších tématech 

diskutovalo na 460 zástupců průmy-
slu. Všichni zúčastnění se shodli na 
tom, že recyklace oceli hraje klíčo-
vou roli v transformaci ocelářského 
průmyslu směrem k udržitelnosti  
a efektivitě, a tedy je třeba k tomu 
tak přistupovat. A právě v této ob-
lasti chce ŽĎAS poskytnout pomoc 
v podobě dodávek nůžek na stříhání 
kovového odpadu nebo paketova-
cích lisů. Kromě ŽĎAS mělo na BDSV 
vlastní stánky na 50 firem, z našich 
přímých konkurentů to byly napří-
klad společnosti Lefort, Metso Linde-
mann, Recuperma, Danieli Henschel 
nebo IUT Beyeler, dále potom doda-
vatelé bagrů, jako například firma 
Sennebogen.

V podobném duchu pak následo-
valy další dvě o poznání menší, ko-
mornější, konference, ale vzhledem  
k velikosti zemí a jejich geografic- 

kému umístění stejně důležité. První  
z nich se konala v České republice  
a byla organizována ČKZKO (Českou 
komorou zpracovatelů kovového od-
padu). Další konferencí potom bylo  
výroční zasedání polských zpracova-
telů kovového odpadu IPHGZ, které 
probíhalo v Krakowě. Zde se probí-
rala témata jako například globál-
ní situace na automobilovém trhu  
a její dopady na zpracování odpadu 
a situace na trhu se šrotem a ocelí. 
Současně zde probíhaly moderované 
prezentace výrobců zařízení pro toto 
odvětví. 

Jak bylo zmíněno na začátku, 
tento typ setkávání se se zákazníky 
je velice důležitý jak pro udržování  
a navazování vztahů s našimi partne-
ry a zákazníky, ale také pro udržová-
ní povědomí o tom, co se kolem nás 
děje. 
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OPRAVA VŘETENOVÉHO LISU LVH 2500/24
Pro našeho významného zákazníka, firmu Strojmetal Aluminium Forging 

a.s. Kamenice, provádíme v současné době na ŽĎASe opravu mechanické části  
vřetenového lisu LVH 2500. Příčinou havárie lisu je prasklé vřeteno a tím i po-
škozená matice. Poškozené díly budou nahrazeny novými právě vyráběnými ná-
hradními díly.  V rámci této opravy bude provedena i celková oprava mechanické 
části lisu (oprava beranu, stojanu a dalších dílů). Obdobná oprava mechanické 
části lisu LVH 2500/30 byla úspěšně provedena v roce 2022.

Firma Strojmetal Aluminium Forging a.s. Kamenice je významným výrobcem 
hliníkových výkovků především pro automobilový průmysl. Ve firmě pracují cel-
kem 4 kovací lisy LVH vyrobené ve ŽDAS.

Radek Skryja, 1. místo
Technolog
Pan Radek Skryja pracuje ve společnosti ŽĎAS již od 
ukončení svého vyučení v roce 1988, kdy zároveň 
nastoupil na Modelárnu jako modelář. V letech 1988-
1989 při zaměstnání úspěšně absolvoval maturitní 
obor „strojní montáže“, v roce 2004 nastoupil do 
technologie Modelárny a v roce 2008 se stal vedou-
cím technologie. 
Je nezastupitelným odborníkem na svém místě a svým 

kolegům je ochoten vždy poradit s řešením složitějších problémů, v případě 
potřeby pomáhá i výrobním technologům s tvorbou CAD/CAM pro CNC obrá-
bění. Pan Skryja je znám nejen díky svému aktivnímu přístupu k řešení tech-
nických problémů, ale také pro své mimopracovní aktivity v dřevařském oboru. 
Je zároveň členem svazu Modeláren, jejichž setkávání se pravidelně účastní 
za společnost ŽĎAS. Kladné ohodnocení si zaslouží jeho odbornost, spoleh-
livost, pracovitost, loajalita vůči firmě, ochota pomoci firmě i nad rámec stan-
dardních povinností.  

Bc. Eliška Medková, 2. místo
Interní auditor
Paní Eliška Medková si umístěni v anketě nejlepší 
zaměstnanec zaslouží za dosavadní přínos ve zlep-
šování interních procesů a řízení dokumentace,  
které prováděla v rámci její profese interní auditor od  
1. 6. 2020. Cílem její práce bylo pomáhat naší společ-
nosti se posouvat kupředu a sjednocovat procesy, aby 
byly co nejefektivnější, a to v souladu s našimi stan-
dardy, předpisy a normami. Takových návrhů a proces-

ních zlepšení přinesla paní Medková do systému řízení stovky. Tímto bychom  
jí rádi poděkovali za její práci ve společnosti ŽĎAS.

NEJLEPŠÍ ZAMĚSTNANCI V ŘÍJNU Seriál

Aleš Neubauer, 3. místo
Konstruktér
Pan Aleš Neubauer nastoupil do společnosti ŽĎAS   
v roce 1997 ihned po studiích na pozici konstruktéra 
a tuto profesi zastává dodnes. Aktuálně pracuje pro 
divizi Strojírny v oddělení Konstrukce zařízení pro zpra-
cování válcovaných výrobků. Zodpovědně, spolehlivě 
a poctivě plní pracovní úkoly. Ocenění si mimo jiné 
zaslouží za rozhodující podíl na konstrukci, úspěšném 
uvedení do provozu a předání k užívání pily na dělení 

trubek na tažné stolici pro slovenskou firmu Železiarne Podbrezová.
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Generální ředitel Pavel Cesnek 
nabízí zaměstnancům možnost potkat 
se a diskutovat nad pracovně-osobními 
problémy. 

Rozhovor s Pavlem Cesnekem ve studiu 
Voices of Industry na streamtech.cz

Přijďte se formou diskuse pobavit s GŘ nad Vašimi problémy. 
Schůzku je možné sjednat na telefonu 2197, M. Nevrklová, sekretariát GŘ.

Turbulentní roky covidu a následná energetická 
krize, opuštění ruského trhu, orientace na nové 
trhy, konkurenceschopnost, vize do budoucna

NÁVŠTĚVA Z CITIC EUROPE HOLDINGS a.s.

PROVĚRKY BOZP

Dne 23.10.2023 v odpoledních 
hodinách jsme na ŽĎASe přijali de-
legaci pana Lianga Huijianga, inves-
tičního ředitele CITIC Holding, které-
ho doprovázel pan Fan Zheng, CEO  
a předseda představenstva CITIC Eu-
rope Holdings a.s. 

Hosté si nejprve si pro- 
hlédli provoz Metalurgie,   
zajímali se o naši investi-
ci do zařízení ESR a jeho 
přínosu pro rozvoj tech-
nologie ve ŽĎAS, a.s., 
nahlédli do výroby oceli 
a odlitků. Na divizi Stro-
jírny si prohlédli výrobu  
a výrobní procesy. V rozho- 
vorech jsme se dotkli řady 
otázek od konkrétních 
témat jako bezpečnost  

V měsíci říjnu proběhly prověrky bez-
pečnosti práce a ochrany zdraví při práci. 
Prověrky proběhly na všech pracovištích, 
za účasti zástupců odborové organiza-
ce a referátu BOZP. Hlavními body pro-
věrek bylo posouzení technické úrovně  
a vybavení, poskytování OOPP, mycích  
a dezinfekčních prostředků, hygienická  
a sociální zařízení a organizační a výchov-
ná opatření. K prověrkám bezpečnosti 
práce přistoupily všechny divize a úseky 
zodpovědně. Výsledky a přijatá opatření 
budou projednány prověrkovou komisí  
a následně předloženy vedení společnosti 
a ZO OS KOVO.

práce až po perspektivy a vize firmy 
do budoucna.

Poté v zasedací místnosti gene-
rálního ředitele následovalo před-
stavení ŽĎAS, a.s. a prezentace roz-
vojových projektů.
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PROTUR JE ČLENEM UNIE KOMUNITNÍ ENERGETIKY

PROTUR SE PŘEDSTAVIL V TŘEBONI

ŽĎAS, a.s. JE SCHVÁLENÝM DODAVATELEM PRO SPOLEČNOST SLOVENSKÉ ELEKTRÁRNY, a.s.

Letošní rok byl v mnoha ohledech 
významný pro náš mikro vodní zdroj 
PROTUR. Postupně vstupoval do pově-
domí české společnosti, seznámila se 
s ním celá řada odborníků, uskupení  
a organizací. 

Pro svůj ryze český původ, schop-
nosti a enviromentální přesah získal 

Díky naší spolupráci se Sdružením 
místních samospráv (SMS), kterou jsme 
začali rozvíjet v létě letošního roku, 
jsme byli pozváni, abychom představili 
mikro vodní zdroj PROTUR na výjezdním 
jednání pracovní skupiny pro životní 
prostředí a zemědělství a pracovní sku-
piny pro energetiku SMS. Jednání se 

Slovenské elektrárny, a. s. je ener-
getická společnost působící na Slo-
vensku. Je největším výrobcem elek-
trické energie na Slovensku a jedním 
z největších ve střední Evropě. Spo-
lečnost provozuje dvě jaderné, dvě te-
pelné, dvě fotovoltaické a 31 vodních 
elektráren s celkovým instalovaným 
výkonem 4144MWe. 

Pro zařazení mezi schválené do-
davatele musela naše společnost 
absolvovat náročný audit, který pro-
věřil naši schopnost plnit požadavky 
společnosti Slovenských elektráren. 
Audit se konal 26. 9. 2023 a probí-
hal ve výrobní divizi Metalurgie. Au-
dit obsahoval prověření způsobilosti 
všech hlavních procesů od přijímání 

zakázky, technickou přípravu výroby, 
plánování, výrobní procesy až po kon-
trolu a zkoušení, vystavení výstupní 
dokumentace a expedici výrobků. 
Dále se prověřovaly podpůrné proce-
sy jako vzdělávání, personalistika, na-
kupování, údržby. Mimo tuto běžnou 
prověrku bylo při auditu také prověřo-
váno dodržování zásad bezpečnosti 
práce a plnění příslušných legislativ-
ních požadavků zákonů a vyhlášek, 
které se vztahují na dodávky pro Slo-
venské elektrárny. Audit byl úspěšně 
dokončen a naše společnost ŽĎAS 
bude zařazena na seznam schvále-
ných dodavatelů pro společnost Slo-
venské elektrárny, což nám umožní 
ucházet se přímo o jejich zakázky.

oblibu a podporu jako decentralizova-
ný obnovitelný zdroj pro výrobu čisté 
elektrické energie. Díky svému poten-
ciálu je s ním počítáno jako se součástí 
komunitní energetiky a jako doplnění 
energetického mixu ČR. 

Za velké uznání PROTURu a úspěch 
považujeme to, že jsme se díky této 

naší technologii stali v říjnu letošního 
roku se společností PROTUR – Prece-
ssion ROlling TURbine plnohodnotným 
členem Unie komunitní energetiky. 
Můžeme díky tomu vstupovat skrze 
její pracovní skupiny do diskuzí nad 
příslušnou legislativou, dotačními 
programy a sdílet příklady dobré 

praxe a komunikovat nad technolo-
gickými změnami a aspekty komunitní 
energetiky.

SYMPOZIUM VÝROBCŮ ČERPADEL A ARMATUR
Začátkem října se konala u Varšavy 

vědecká konference, kde se historicky 
poprvé sešli polští výrobci čerpadel  
a armatur společně s vědci a minister-
stvem životního prostředí. Programem 
obou dnů byla jak prezentace jednotli-
vých účastníků, tak i diskuze o výstav-
bě jaderné elektrárny AP1000. Ke slovu 
se dostali jak vizionáři, kteří představili 
své plány, tak i ostřílení veteráni, kteří 
poukázali na nedostatek kvalifikované-
ho personálu a obtíže vznikající s kom-
binací amerických specifikací ASME  
a evropských specifikací od společnos-
ti EDF. Všichni se jed-
notně shodli na nor-
mě 19443:2018, která 
zaručí dodavateli jako 
je ŽĎAS hladký průběh 
spolupráce s americ-
kou jadernou společ-
ností Westinghouse, 
jelikož splňuje jejich 
bezpečnostní poža-
davky. V prezentacích 
společností Bechtel, 
Orlen Synthos Green 

Energy, již zmíněných Westinghouse 
nebo EDF nechyběly ani malé modu-
lární reaktory (SMR), které představují 
možnost rychlejšího a dostupnějšího 
využítí jaderné energie. ŽĎAS úspěšně 
navázal kontakt se všemi zmíněnými 
firmami včetně Grupy Powen-Wafa-
pomp, Wakmet a Zamkon, kde již pro-
běhla i osobní návštěva. Těšíme se 
zájmu ze strany polských dodavatelů  
o naši výrobu čerpadel, ventilů a turbín. 
Zároveň věříme v dlouhodobou spolu-
práci jakožto sub-dodavatel polskému 
energetickému sektoru.

BALTEXPO 2023 V POLSKU
Veletrh BaltExpo nabízí možnost nahlédnout do lodního průmyslu v Polsku. 
Vystavovatelé nejsou pouze firmy poskytující služby v oblasti oprav a dodá-
vek pro lodě, jsou to také celé doky a přístavy, které nabízí své know-how  
v oblasti stavby a oprav obchodních i vojenských lodí a jsou také významný-
mi dopravními uzly. V Polsku jsou 3 významné doky (Štětín, Gdyně, Gdaňsk) 
pro opravy lodí, kde se pro ŽĎAS nabízí možnost dodávek především od-
litků pro segmenty kormidel, ale také výkovků pro poháněcí mechanismy 
řízení. Mimo jiné jsou zde přítomny také významné společnosti z Dánska  
a Holandska jako je DAMEN a MAN, které patří mezi špičku v lodním prů- 
myslu. I s nimi je firma ŽĎAS již v kontaktu a dokonce jsme předložili nabíd-
ky ze slévárny za více než 200 mil. Kč. 

konalo v krásné historické Třeboni ve 
dnech 25. až 26. října.

PROTUR a obecně energetické pro-
jekty ŽĎASu vzbudily mezi účastníky 
velký zájem a témata jako komunální 
energetika, cirkulační ekonomika a kon-
text nového zákona LEX OZE II vyvolaly 
několikahodinovou diskuzi, na které 

jsme se starosty a zástupci různých obcí 
z celé České republiky a s europoslan-
cem panem Stanislavem Polčákem, 
který je předsedou pracovní skupiny pro 
energetiku, debatovali o možnostech, 
které naše energetická divize přináší a 
nabízí. Kromě hydroenergetického po-
tenciálu jednotlivých lokalit a možného 

využití PROTURu v rámci obecní energe-
tiky jsme řešili i likvidaci a zplyňování 
komunálních odpadů, energetickou sa-
mostatnost obcí a měst.

Těší nás spolupráce s tímto sdru-
žením, velký zájem jednotlivých obcí  
a místních samospráv a těšíme se na 
budoucí společné projekty.



Měsíčník akciové společnosti ŽĎAS, Žďár nad Sázavou, vydává: ŽĎAS, a.s., registrováno MK ČR E 11279 
Redakce: Marketing ŽĎAS, a.s., Strojírenská 675/6, 591 01 Žďár nad Sázavou, tel.: +420 566 643 967, e-mail: redakce@zdas.cz

DALŠÍ ROČNÍK KROUŽKŮ 
"MÁMO, TÁTO, POJĎ SI SE MNOU HRÁT!"

VELETRH VZDĚLÁVÁNÍ DIDACTA 2023 TŘEBÍČ

Další ročník kroužků „Mámo, táto, 
pojď si se mnou hrát!“, pořádaných 
ve spolupráci s VOŠ a SPŠ Žďár nad 
Sázavou, je jak na pracovišti Student-
ská, tak i na pracovišti Strojírenská 
v plném proudu. Jsme rádi, že 
i v letošním školním roce 
má tolik žáků základ-
ních škol zájem o tech-
nické vzdělávání. Na 
pracovišti Studentská 
žáci navštěvují krouž-
ky se zaměřením na 

Studenti středních a vysokých 
škol si kladou otázku na své pro-
fesní směřování. V říjnu jsme se 
vydali na první vzdělávací veletrh  
v prostorách Střední průmyslové školy 
na ulici Manželů Curieových v Třebíči.  
V rámci spolupráce a podpory střed-
ních průmyslových škol jsme stu-
dentům nabízeli mnoho zajímavých 
možností, jako je získání stipendia, 
podpora při závěrečných pracech, na-
bídka praxí, stáží, brigád nebo budou-
cích pracovních příležitostí.  

BEZPEČNĚ PŘI PRÁCI - PRÁCE ZE ŽEBŘÍKU Seriál

n Před použitím žebříku překontroluj, zda není poškozen, 
poškozený žebřík nepoužívej!

n Žebřík musí být postaven na pevném podkladu a zajištěna 
jeho stabilita proti pádu!

n Na žebříku nepracuj s nebezpečným zařízením jako jsou 
např. řetězové pily nebo pneumatické nářadí!

n Na žebřík nevstupuj s poškozenou, znečištěnou nebo jinak 
nevhodnou obuví!

n Po žebříku se pohybuj pouze obličejem k žebříku a v kaž-
dém případě měj možnost bezpečného uchopení o spoleh-
livou oporu!

Strojírenství, Matematiku v technice, 
Elektroniku a Informatiku, na praco-
višti Strojírenská probíhají kroužky se 
zaměřením na Mechatroniku a Dřevo 
a 3D tisk. Na Dni otevřených dveří 

ŽĎASu dne 1. 5. 2024 se můžete 
sami přesvědčit o tom, jak 

jsou žáci manuálně zruční. 
Tentokrát budou o Vaše 
hlasy usilovat „výrobci“ 
autíček, která budou 
dálkově ovládaná telefo-

nem. Máme se na co těšit!

Děkujeme za zájem a možnost se 
zúčastnit takto úspěšného veletrhu.  
Na budoucí stipendisty a brigádníky 
se velmi těšíme. J 

SOUTĚŽ O VOLNÉ VSTUPENKY
Chcete opět vyhrát vstupenku na Repre-
zentační ples společnosti ŽĎAS? Je to 
jednoduché. 
Do 31. prosince 2023 zašlete Vaše správné 
odpovědi na níže uvedené dotazy na e-mail 
dana.kellerova@zdas.cz. Dne 3. ledna 2024 
budou vylosováni 2 výherci a každý dostane 
2 volné vstupenky na ples s již tradičním pře-
kvapením k tomu. 
1.  Kolikátý reprezentační ples v letošním  
 roce pořádáme?
2.  Která hudební skupina byla v roce 2023  
 hlavní hvězdou večera?
3.  Kdo moderoval ples v roce 2023?


